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Abstract (en)
A collet for mounting balance spring, is formed by a metal band whose inner contour includes a discrete number of points of contact with a balance
staff distributed along angular apertures alpha and in that width "I" of the band varies such that the compression forces of the contact points on the
staff do not alter the distance R after driving in, leading to a friction torque allowing annular orientation of the collet on the staff. A collet for mounting
a balance spring (9), is formed by a metal band (10) whose inner contour (11) delimits recesses (11a-c) for driving the collet onto a balance staff
(2) and whose outer contour (12) includes a function point between the collet and the balance spring located at the end (14) of an arm (14) at a
distance R from the center 0 of the staff greater than that of any other point of the outer contour. The inner contour includes a discrete number of
points of contact (1, 3, 5) with the staff, one of the points being aligned with the staff and the function point, the angular apertures a of the function
points not being all identical. The portions of band opposite the points of contact not aligned with the staff and the join point (4) form function of
greater width I 6, I 8than the other parts of the band.

Abstract (fr)
1. La virole est formée par une bande métallique (10) dont le contour intérieur (11) délimite des évidements (11a, 11b, 11c, 11d) pour le chassage
sur un axe (2) de balancier et dont le contour extérieur (12) comporte un point de jonction (4) entre la virole et le spiral (9) situé à l'extrémité
d'un bras (14) à une distance R du centre O de l'axe (2) supérieure à celle de tout autre point (6, 8, 13, 15, 17) du contour extérieur (12). Elle
est caractérisée en ce que le contour intérieur (11) comporte un nombre discret de points de contact (1, 3, 5, 7) avec l'axe (2) répartis selon des
ouvertures angulaires α identiques ou différentes et en ce que la largeur "l" de la bande (10) varie de façon à ce que les forces de compression des
points de contact (1, 3, 5, 7) sur l'axe (2) ne modifient pas sensiblement la distance R après chassage, conduisent à un couple de friction permettant
l'orientation angulaire de la virole sur l'axe (2) et n'introduisent aucun balourd. <IMAGE>
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